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Munkácsy festményei után Rippl-
Rónai műtárgyai érkeznek a Hat-
vany Lajos Múzeumba - jelentette 
be Horváth Richárd polgármester 
a közösségi oldalán. A kiállítás 
szeptember 27-én nyílik és év vé-
géig látogatható.

Sorra nyílnak a kultúrális tár-
latok Hatvanban. Ismét kivé-
teles alkotásoknak ad otthont 

a Hatvany Lajos Múzeum. Mun-
kácsy Mihály festményei után most 
Rippl-Rónai József műtárgyai ér-
keznek az intézménybe – jelentette 

be közösségi oldalán a polgármes-
ter. Horváth Richárd bejegyzésé-
ben azt írta, Rippl-Rónai a magyar 
festészet első modern művésze és 
úttörője. Kezdetben Munkácsy ta-
nítványa volt, a 19. század végén 
Párizsban vált újító alkotóvá. Kö-
zölte, a tárlat anyaga Kaposvárról 
érkezik Hatvanba, ezzel pedig a két 
város közötti együttműködés to-
vább erősödhet.

A polgármester hangsúlyozta, 
hogy 2020-ban a Hatvany Lajos 
Múzeum modernizálásával az volt 
a cél, hogy időről időre nagyszabású 

gyűjteményeket tegyenek elérhető-
vé a hatvaniaknak és a városba lá-
togatóknak. Úgy fogalmazott: bízik 
abban, hogy folytatni tudják ezt a 
gyakorlatot és Hatvan kulturális 
életének egy újabb mérföldkövéhez 
érkezett. Horváth Richárd bízik 
benne, hogy a Rippl-Rónai kiállí-
tás feledhetetlen élményeket kínál 
majd mindazoknak, akik ellátogat-
nak a múzeumba.

A tárlat szeptember 27-én nyílik 
és december végéig fogadja az ér-
deklődőket.

Rácz-Szénási Réka

Rippl-Rónai-kiállítás nyílik a múzeumban
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Átadták a bérbe vehető 
elektromos rollereket Hat-
vanban. Így mostantól bárki 
választhatja ezt a közlekedé-
si formát, aki rugalmasab-
ban szeretne a város egyik 
pontjáról a másikra érni.

Mostantól bárki ki-
próbálhatja, milyen 
érzés az elektro-

mos eszközökön közlekedni 
az utcákon. Heves vármegyé-
ben, Eger után, Hatvanba is 
megérkeztek a bérbe vehető 
e-rollerek. Mintegy 19 pon-
ton, összesen 120 közlekedési 
eszköz áll a hatvaniak és az 
idelátogatók rendelkezésére. 
A környezetvédelmi szem-
pontból is korszerűnek szá-
mító járműveket a Bird Ma-
gyarország hozta el a városba. 
A rendszer jelenleg teszt-
üzemben működik, azonban, 
ha lesz rá igény, a jövőben nö-
velik majd a szállítóeszközök 
darabszámát – hangsúlyozta 
Gittinger Dániel, az üzemel-
tető cég ügyvezetője. – Ezek 
le vannak rakva parkoló pon-
tokon, illetve a városnak a 

perem részein, a kertvárosi 
övezetekben bárhol le lehet 
parkolni. Tehát, ha éjszaka va-
laki ezzel menne haza a mun-
kából, akkor arra is van lehe-

tőség, hogy a házig elmehet 
vele és ott be tudja fejezni az 
útját. A gyakorlatban ez úgy 
néz ki, hogy ha a leparkolt 
rollerhez odamegy az em-

ber a telefonjával. Ezután az 
applikáción keresztül be kell 
olvastatni a rolleren lévő QR 
kódot, majd elindítja a bérlést, 
amikor befejezi az utat, akkor 

pedig lezárja a bérlést – rész-
letezte.   

Gittinger Dániel hozzátet-
te, az eszközök használatához 
a Bird elnevezésű alkalma-

zást kell letölteni a telefonra. 
Az e-roller használatának a 
költsége két tényezőből áll, az 
egyik a feloldási díj, ami egy-
séges és 250 forintba kerül, a 
másik pedig már a használat 
idejétől függ, ez 60 forintot 
jelent percenként.    

Lakossági visszajelzések 
alapján döntött úgy a város-
vezetés, hogy az e-rollerek 
szolgáltatása a hatvaniak ré-
szére is értékes lehet – mu-
tatott rá Horváth Richárd 
polgármester. - A Közösségi 
Költségvetés kapcsán a hat-
vaniaktól jött az ötlet, hogy 
egy ilyen e-roller rendszerre 
szükség lenne a városban. A 
kollégák megkerestek több 
szolgáltatót. Így megszüle-
tett a szerződés, a jogi aka-
dályokat legyőztük, és most 
elindult a szolgáltatás. Én azt 
gondolom, hogy ezzel egy 
gyors és környezettudatos 
közlekedési módot vezettünk 
be itt Hatvanban, és nagyon 
remélem, hogy a hatvaniak 
élni fognak ezzel a lehetőség-
gel – fogalmazott.

Szeniczey Csaba

Megjöttek az e-rollerek:
új közlekedési lehetőség a városban

Hatvan Város Önkormányzatának lapja



A Kapucinus Kávézó hiva-
talosan is megnyitotta ka-
puit. Az új vendéglátóhely 
a könyvtár melletti téren 
található, és része a zöldülő 
város projektnek. Horváth 
Richárd polgármester a nyi-
tóünnepségen azt mondta: 
a kávézó tiszteleg a város 
történelme előtt, és jelentős 
szerepet játszik Hatvan kö-
zösségi életében.

Hivatalosan is meg-
nyitott a Kapucinus 
Kávézó. A Zöldülő 

város projektben megvalósult 
vendéglátóhely különleges 
helyet képvisel Hatvan éle-
tében. A kávézó a könyvtár 
melletti új téren található, az 
egyedi atmoszférájú épületbe 
bárki ellátogathat mostantól. 
A választékban pedig meg-
találhatóak a klasszikus ká-
véházi italok, limonádék és 
koktélok mellett fagylaltok 
is. A hely már most az egyik 
kedvenc találkozási pontja a 
városlakóknak, az üzemel-
tetők pedig sok programot 
terveznek a jövőben, amelyek 
még inkább tovább erősítik 
ezt a kapcsolatot. – A prog-
ramunk szorosan kapcsoló-
dik a víziónkhoz, amelyben 
az szerepel, hogy egy igazi 
közösségi teret alakítsunk 
ki a városban, ahol kultu-

rált szórakozási lehetőséget 
nyújthatunk az itt élőknek. 
Ennek érdekében együttmű-

ködési megállapodásunk lesz 
a könyvtárral és a kulturális 
intézményekkel, tervezünk 

kis klubkoncerteket is, to-
vábbá lesznek tematikus csü-
törtökjeink, ahol ismeretter-

jesztő programokkal várjuk 
a hatvaniakat és a környéken 
élőket – hangsúlyozta Potos 
Rita, a kávézó egyik üzemel-
tetője.

Horváth Richárd polgár-
mester a nyitóünnepségen 
emlékeztett arra, hogy a 
Zöldülő város projekt része-
ként már korábban átadták 
a megújult könyvtárat és a 
mellette lévő teret, amely 
összeköti a főteret a piaccal, 
az utcakép kialakításához 
pedig több mint 100 utcabú-
tort helyeztek el, valamint 72 
parkolóhelyet alakítottak ki, 
melyből 7 akadálymentesí-
tett. Ezek mellett egy új gya-
log- és kerékpárút is épült, 
mely a Horvát Mihály úttól 
indul és a Hunyadi térig ve-
zet és a közművekhez tartozó 
fejlesztéseket is elvégezték. 
Mindezeken túl kialakítottak 

egy kolostorkertre utaló tör-
ténelmi hangulatú gyógynö-
vénykertet, melyben csobogó 
található, teljessé azonban 
a kávézó átadásával vált a 
projekt. – Az, hogy ennek a 
kávézónak miért Kapucinus 
a neve, az egyértelmű, hiszen 
a városháza területén kapuci-
nus kolostor és annak kertje 
állt a 18. században, és itt 
gyakorlatilag ennek állítunk 
most emléket ezzel a vendég-
látóhellyel, és ahogy látom, 
valóban hiányzott egy ilyen 
hely, ahol nyugodt körülmé-
nyek között az emberek le 
tudnak ülni, egy jó kávé mel-
lett beszélgethetnek és jól ér-
zik magukat – foglalta össze 
a polgármester.

Horváth Richárd hangsú-
lyozta továbbá, hogy a Ka-
pucinus Kávézó megnyitása 
kifejezi a városvezetés elkö-
telezettségét abban, hogy a 
vállalkozók megtalálják a 
számításukat a városban.

Rácz-Szénási Réka

Már javában tart a Jam 
Garden, emellett lesz autó-
mentes nap, Hatvanba láto-
gat a Valmar, Horváth Ta-
más, és itt lesznek a Neoton 
Família Sztárjai is, és a kul-
turális intézmények is szá-
mos programmal várják az 
érdeklődőket az őszi feszti-
vál ideje alatt.

Újra életre kelt a város 
az Őszi Fesztivál ide-
jén. Izgalmas időszak 

vár a hatvaniakra, számos 
rendezvénnyel készültek erre 
a szezonra a szervezők. Most 
is minden korosztályt megcé-
loznak a programokkal, lesz-
nek könnyű-és komolyzenei 
koncertek, gyermekfoglalko-
zások és történelmi előadások 
is. Lestyán Balázs alpolgár-
mester elmondta, gazdasági 
szempontból az elmúlt hóna-
pok nagyon nehezek voltak, 
bizonyos szolgáltatásokról 
le is kellett mondani, az ön-
kormányzat válságot keze-
lő intézkedései ugyanakkor 
eredményesek voltak, ezért 
is tud most a város rengeteg 

programmal készülni az Őszi 
Fesztiválra. – Nemrégiben, 
a testületi ülésen az önkor-
mányzati cégek beszámolóit 
láthattuk, amiből kiderült, 
hogy ez a takarékos, megfon-
tolt intézkedés terv meghozta 
a gyümölcsét, és sikerült az 
önkormányzat költségvetését 
olyan egyensúlyi helyzetbe 
hozni, hogy ismét lehetnek 
Hatvanban nagyobb rendez-
vények. Ugyan ezt év elején 
nem tudtuk megmondani, 
hogy jut-e majd erre pénz, de 
most úgy néz ki, hogy ez az 
egyensúly megteremtődött és 
újra lehet Hatvanban példá-
ul Sörfesztivál, ami az egyik 
legtöbb embert vonzó ren-

dezvény itt a városban, amit 
nemcsak hatvaniak hanem a 
környékbeliek is látogatják, 
vagyis ez egy meghatározó 
rendezvény – mondta.

Az ingyenes kétnapos sör-
fesztiválon, október 13-án 
és 14-én fellép majd Hor-
váth Tamás, a Valmar, és az 
Irigy Hónaljmirigy, valamint 
a városba érkeznek a Neoton 
Família Sztárjai is. Az alpol-
gármester továbbá beszámolt 
arról is, hogy idén is megtart-
ják az Autómentes Napot.

Hatvan kulturális intéz-
ményei is becsatlakoztak 
az Őszi Fesztiválba, és sok 
rendezvényt kínálnak a mű-
vészetek és a kultúra szerel-

meseinek. A Grassalkovich 
Művelődési Ház udvarán a 
Jam Gardenben hatvani és 
helyi kötődésű zenekarok 
koncertjein szórakozhatnak a 
látogatók, és idén is sokakat 
vonzott a Népmesefesztivál. 
A Hatvany Lajos Múzeum-
ban tematikus napokat, elő-
adásokat szerveznek, a Hat-
vani Galériában folytatódnak 
a kiállítások, a VOKE Liszt 
Ferenc Művelődési Házban is 
különböző kulturális progra-
mokkal készülnek, mindemel-
lett a vadászati múzeum, és az 
Ady Endre Könyvtár is több 
programmal várja az érdeklő-
dőket az Őszi Fesztivál ideje 
alatt. Mindezeken túl ebben 
az időszakban megrendezik 
a Harcosok éjszakáját, vala-
mint idén is kedvezményesen 
juthatnak hozzá burgonyá-
hoz, hagymához és almához 
a hatvaniak. A programokról 
bővebb információ a Tou-
rinform Irodában, a Hatvani 
Hírlapban, valamint a www.
hatvaniprogramok.hu webol-
dalról található.

Rácz-Szénási Réka

A beruházással egyebek 
mellett korszerűsítették a 
cég eszközparkját, emellett 
bővítették a napelemes- és a 
vállalatirányítási rendszert 
is. Továbbá a projektnek kö-
szönhetően új munkahelyek 
is létrejöttek. 

Fejlesztette üzemét a 
hatvani Perla-X Kft. 
A csaknem 210 millió 

forintos beruházási összegből 
egyedi tervezésű vágó, vala-
mint vágó-és tekercselőgépet 
vásároltak, emellett bővítet-
ték a napelemes rendszert, 
a meglévő mellé egy másik 
csaknem ezer négyzetméteres 
csarnokot építettek, megújult 
az eszközpark, továbbá fej-
lesztették a vállalatirányítási 
rendszert is – mondta Molnár 
Judit, a Perla-X Kft. ügyveze-

tő tulajdonosa. – Januártól a 
Progen sERPa programjával 
dolgozunk. Fontos cél volt, 
hogy a beszerzés- és logiszti-
kai területeket fejlesszük. Az 
új vállalatirányítási rendszer 
ebben nagyon hasznos. A cé-
günknek webshopja is műkö-

dik, azzal is nagyon jól össze 
tudtuk kötni – részletezte.

A zárórendezvény sajtótájé-
koztatóján részt vett Smidné 
Vereb Julianna önkormány-
zati képviselő is, aki hangsú-
lyozta a nehéz gazdasági kö-
rülmények ellenére is működő 

és fejlődő vállalkozások jelen-
tőségét. – A jelenlegi nehéz 
piaci körülmények között ez 
egy hatalmas beruházás, ami 
Hatvanra is kihat. Az elmúlt 
időszakban a kisebb és na-
gyobb vállalkozások egyaránt 
nagyon sokat hozzátettek és 
hozzátesznek most is város-
unk fejlődéséhez – foglalta 
össze.

A fejlesztés eredményeként 
a Perla-X Kft. költséghaté-
konysága jelentősen javult, 
mindezek mellett a vállalat 
nemcsak megőrizte a pályá-
zat benyújtásakor meglévő 
munkahelyeit, de továbbiak 
teremtésére is képessé vált.  
A magyar tulajdonban lévő 
vállalat 2020-ban elnyerte 
Hatvanban az év vállalkozása 
címet.

Varga Dorottya
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Megnyitott a Kapucinus Kávézó Változatos programok: 
ez az Őszi Fesztivál

Októbertől 
megváltozik 
a háziorvosi 
ügyelet rendszere 
Az új struktúrát az Orszá-
gos Mentőszolgálat mű-
ködteti majd. Az orvosi 
ügyelet a kórház területére 
költözik.

Magyarországon, 
Budapest kivé-
telével megvál-

tozik a háziorvosi ügyeleti 
rendszer. Az eddigi szol-
gáltató helyét az Országos 
Mentőszolgálat veszi át.

Hatvanban október 
elsejétől a Vécsey tér 2 
szám alatt található orvosi 
ügyelet beköltözik a Hat-
vani Albert Schweitzer 
Kórház-Rendelőintézetébe, 
valamint az ügyelet tele-

fonszáma is megváltozik 
– mondta Szabó László a 
hatvani ügyelet telephely-
vezetője. – Egy központi 
1830-as hívószám lesz el-
érhető. A mentőszolgá-
lat 112-es telefonszáma 
mellett. Tehát mind a két 
telefonszám megmarad, 
ezt fontos hangsúlyoz-
ni – mondta. Hozzátette, 
nagyon fontos tudni azt is, 
hogy aki receptet szeretne 
íratni ügyeleti időben, az 
csak este 10 óráig tudja ki-
váltani a pirulákat, ugyanis 
a hatvani gyógyszertárak 
esetében az éjszakai ügye-
leti rendszer teljesen meg-
szűnt. Azonban sürgős 
gyógyszerkiváltás esetén 
hívható a 06-30-477-4201-
es telefonszám. Továbbá 
lényeges, hogy kizárólag 
indokolt esetben menjünk 
az ügyeletre receptért. – 
Nagyon figyeljünk oda arra, 
hogy a gyógyszereket csak 
akkor jöjjünk az ügyeletre 
felíratni, ha ezek valóban 
nagyon fontos gyógysze-
rek, amelyek esetleg való-
ban nem tartanak ki egy 
hosszú hétvége alkalmával. 
Minden egyéb esetben a 
háziorvost keressük ezzel a 
kéréssel – részletezte.    

Szabó László arra is fel-
hívta a figyelmet, hogy a 
gyógyszerek felírásához 

minden esetben szükséges 
bemutatni az orvos által 
megírt javaslatot, ugyanis 
enélkül nem írják meg a re-
ceptet.

Egy egészségügyi ve-
szélyhelyzet során, például 
balesetben megsérült em-
berek esetében nem kérdés, 
hogy mentőt kell hívni a 
112-es segélyhívó telefon-
számon. Azonban ha rosz-
szullét, vagy egyéb pana-
szok jelentkeznek sokszor 
nem könnyű eldönteni, 
melyik szolgáltatás a meg-
felelő. - Az lenne a megfe-
lelő betegút, hogy először 
a 1830-as telefonszámot 
hívja mindenki. Itt segítsé-

get tudnak nyújtani abban, 
hogy a panaszokkal milyen 
irányba induljon a beteg. 
Ha a 1830-as telefonszá-
mon elérhető kolléga azt 
állapítja meg, hogy elég a 
háziorvosi ügyeleti ellátás, 
akkor tanácsként azt fog-
ja mondani, hogy ott kell 
megjelenni. Ha pedig úgy 
látja, hogy itt már kivizsgá-
lásra is szükség van, akkor a 
sürgősségi betegellátó osz-
tályra irányítja a panaszost.  
De olyan is előfordul, hogy 
valaki nem méri fel ponto-
san az állapotot, ebben az 
esetben a diszpécser men-
tőt küld – mondta el Szabó 
László.

A hatvani ügyelet telep-
helyvezetője azt is elmond-
ta, hogy nemcsak a mentő, 
hanem az ügyelet is képes 
lesz autóval a helyszínre 
sietni, amennyiben ez in-
dokolttá válik. Az október 
elsején induló új orvosi 
ügyeleti rendszer részletei-
ről a napokban egyeztetnek 
az egészségügyben dolgo-
zók, amelynek az eredmé-
nyéről hamarosan beszá-
molunk. 

Az új orvosi ügyeleti 
rendszerről további infor-
mációk az egeszsegvonal.
gov.hu weboldalon találha-
tók.

Szeniczey Csaba

Több városmarketing díjat 
kapott Hatvan
A település olyan projektekkel nyert kitüntetést, amelyek 
méltó módon mutatják meg a város fejlődését, kreativitá-
sát, valamint sikeres marketing tevékenységét a lakosok 
bevonásával. Most a közösségi költségvetés, a Pro Natura 
Mozgalom és az önkormányzat környezetvédelmi prog-
ramjai, valamint a hatvani repohár és a környezettudatos 
fesztiválkultúra azok, amelyek elismerésben részesültek.

Az eseményt már 9. 
alkalommal rendez-
te meg a Magyar 

Marketing Szövetség, idén 
182 nevezés érkezett, ebből 
140-en kaptak elismerést, 
köztük a hatvani önkor-
mányzat is. A város három 
kategóriában is pályázott, 
ezek közül mindegyiket el 
is nyerte, és egy különdíjat 
is kaptak. Hatvan marke-
tingcsapatának tagjai pedig 
büszkén vették át a Város-
marketing Gyémánt Díjakat, 
melyek üzenete nem csupán 
az önkormányzat, de a helyi 
közösség elkötelezettségét 
is tükrözik. A hatvaniakhoz 
szóló projektek pedig nem 
csupán szavakban, hanem 
tettekben is megmutatták, 
hogy miként lehet odafigye-
léssel és partnerséggel a város 
életét gazdagítani – mondta 
a hatvani önkormányzat ka-
binetfőnöke. Jagodics Milán 
hozzátette: a megvalósított 
programok, mint például 

a Közösségi Költségvetés, 
a repoharak bevezetése és 
a Pro Natura Mozgalom 
környezetvédelmi megmoz-
dulásai, mind hozzájárultak 
a város széleskörű fejlődé-
séhez. Hangsúlyozta: a kü-
lönböző programokkal azt 
szeretnék erősíteni, hogy a 

lakosok tehetnek a városért, 
számít a véleményük. – Tu-
lajdonképpen mi, a mar-
keting csapattal azt a célt 
tűztük ki magunk elé, hogy 
a településen a jó ügyeket 
erősítsük és Hatvant igenis a 
jó ügyek határozzák meg. A 
marketing stratégiánk és az 
ehhez tartozó programok fő 
célja a közösségépítés, tehát 
elsősorban a hatvaniakhoz 
szeretnénk szólni. Olyan 
megoldásokat, olyan prog-
ramokat és olyan marketing-
elemeket szeretnénk kitalál-
ni, amelyek szerethetőek, a 

lakosoknak és a településnek 
is hasznosak, és hát ez a ki-
tüntetés is ezt mutatja, hogy 
máshol is felfigyelnek erre, és 
amivel tulajdonképpen erő-
sítjük Hatvan jó hírnevét, il-
letve a hatvani közösség po-
zitív megítélését – mondta.

A Magyar Marketing 
Szövetség már második al-
kalommal ismerte el a hat-
vani önkormányzat marke-
tingcsapatának munkáját. 
Legutóbb 2022-ben „Márka 
és identitás” kategóriában 
díjazták őket.

Rácz-Szénási Réka

A spicces füge respektus és 
a kikelet desszertek lettek a 
nyertesek a Magyarország 
tortája versenyen. 

Hatvani cukrászdában 
is megkóstolható 
Magyarország Tor-

tája. Idén a Spicces füge res-
pektus fantázianevű desszert 
lett a befutó a Magyar Cuk-
rász Ipartestület versenyén. A 
süteményt Lakatos Pál sziget-
szentmiklósi cukrászmester 
álmodta meg. Az elkészítésé-
hez egy balatoni nyaralás so-
rán kóstolt füge fagylalt adta 
az ihletet, melyhez a karamell 
és a tokaji aszú párosítását 
izgalmasnak vélte. A tortát 
gyermekek is fogyaszthatják, 
mivel alkoholt nem tartal-
maz. Idén a versenykiírásban 
újdonságként az is szerepelt, 
hogy egy Hungarikumokból 
és nemzeti értékekből össze-
állított alapanyagkosárból mi-

nimum egyet fel kellett hasz-
nálni a nevezett édességeknél.

Kisszöllősi-Szánthó Niko-
letta, a Pillangó Cukrászda 
üzletvezetője elmondta, hogy 
az ország tortái mindig nép-
szerűek, a desszertek iránt 
sokan érdeklődnek. – A hi-
vatalos beszállítónk cukrász-
mestere is indult a versenyen. 
Füredi Krisztián, a második 
helyezett lett Betyáros málna 
alkotásával, amely hamarosan 
kapható lesz nálunk is – emel-
te ki.

Hatvanban Magyarország 
Cukormentes Tortája is meg-
kóstolható. Lawal-Papp Zsófia 
makói cukrász, Kikelet elneve-
zésű édességének fő ízjegyei a 
fekete tea, áfonya, levendula, 
valamint a vaníliás fehércso-
koládé musse. A városban az 
épp aktuális ország tortái mel-
lett az elmúlt évek kedvencei is 
megvásárolhatóak.

Rimán Alexandra

Hatvanban is kapható 
az ország tortája

Fejlesztette üzemét a Perla-X Kft.
FOTÓ: KOVÁCS MARCELL



A Hegymenet Klub Térségi 
Szociális Intézmény fogya-
tékossággal élők tagjainak 
műveiből nyílt kiállítás a 
Grassalkovich Művelődási 
Házban. A falakon megte-
kinthetők különböző techni-
kával készült alkotások és fo-
tók mellett szőttes tárgyak is. 

A Hegymenet Klub 
több mint húsz fogya-
tékossággal élő tagjá-

nak alkotásaiból nyílt kiállí-
tás „Ezer színe a világnak…” 
címmel a Grassalkovich Mű-
velődési Házban. A megnyi-
tón minden fiatal bemutat-
kozott, majd ünnepi műsort 
adtak. Ezt követően pedig 
Szinyei András alpolgármes-
ter köszöntötte a jelenlévő-
ket, aki hangsúlyozta, hogy a 
tárlatot a művek készítőinek 
látásmódja teszi igazán sok-
színűvé. – Amikor az ajtóban 
megáll az ember és körbe 
pillant, azt látja, hogy milyen 
csodálatos világ tárul ki előtte. 
De bármelyik alkotáshoz kö-
zelebb megy az illető, mind-
egyikben egy-egy kis törté-
netet, szép emléket lát, és sok 
munkát, amivel megcsinálták 
ezek a gyermekek, fiatalok a 
kiállított darabokat – mondta. 

A Hatvany-terem fala-
in felfedezhetők különböző 
technikával készült művek: 

rajzok, papírgalacsinból ké-
szített képek, fotók és szőttes 
tárgyak egyaránt. Kosztyu 
Balázs több alkotása is meg-
tekinthető, például egy színes 
festmény, ami azt ábrázolja, 
társaival hogyan készültek a 
nyitóműsorra. Amire mégis a 
legbüszkébb az a kézzel szőtt 
párnája. Azt mondta, hogy 
alapos tervezést, és többnapos 
munkát igényelt az elkészí-
tése. – Először papírra leraj-
zoltam a mintát és a színeket, 
hogy milyenre szerettem vol-
na elkészíteni, utána ez alap-
ján csináltam meg a párnát – 
foglalta össze.

Friedrich Tünde, a Hegy-
menet Klub Térségi Szociális 
Intézmény terápiás munka-
társa elmondta, hogy a kiál-
lításon azt mutatják be, hogy 
mi, emberek milyen változa-
tosak vagyunk. 

– A gyerekek festményei, 
fotói, szőttesei tényleg ezer 
színei a világnak, ez a válto-
zatosság minden alkotáson 
megfigyelhető. Mindenki 
sokszínű, nincs két egyforma 
ember. A gyerekeink is na-
gyon változatosak, sok-sok 
évbe telt, míg megfigyeltük, 
hogy melyik fiatal hogyan 
szeret alkotni. Megtanultak 

szőni, van, aki kiválóan tud 
rajzolni, emellett különleges 
fotókat tudnak készíteni, eze-
ket mind kiállítottuk – részle-
tezte.

Friedrich Tünde azt is 
hozzátette, hogy tagjaik-
nak rendszeresen szerveznek 
programokat, a kézműves fog-
lalkozásokon kívül fejlesztő és 
ismeretterjesztő előadásokat 
tartanak több témakörben, 
így például megismerkedhet-
nek a fiatalok a zenével, mű-
vészetekkel és történelemmel, 
emellett kirándulni is gyakran 
járnak.

Varga Dorottya

Szakmai kiállítást és tenyész-
szemlét szervezett a hatvani 
székhelyű Magyar Puli Klub 
a városban. A Kossuth téren 
mintegy 70 puli sorakozott 
gazdájával a kutyaszépség-
versenyen, amit nemzetkö-
zi küllembíró pontozott. A 
klub fő célkitűzése, hogy job-
ban megismertesse a magyar 
kutyafajtát az emberekkel, és 
népszerűsítse tartásukat.

Pulikkal telt meg a Kos-
suth tér, a Magyar Puli 
Klub szakmai kiállítást 

és tenyészszemlét szervezett 
Hatvanban. A megnyitón 
Horváth Richárd polgármes-
ter köszöntő beszédében el-
mondta, hogy sokszínű lehe-
tőségek vannak a városban, jó 
látni a sikeres hatvani kezde-
ményezéseket. – A hatvani 
székhelyű Magyar Puli Klub 
szervezésében az ország leg-
rangosabb pulikutya-kiállí-
tása került ide Hatvanba. Az 
egyesület megkeresését szim-
pátiával fogadtuk, és támo-
gattuk, hogy ez a rendezvény 
itt helyben megvalósulhasson 
– mondta.

A Magyar Puli Klub 2019-
ben azzal a céllal alakult, hogy 
népszerűsítsék a fajtát, és fel-
hívják a figyelmet a regiszt-
rált, törzskönyvezett állomány 
fontosságára. – Célunk, hogy 
minél többen megismerjék 
a pulit, hogy lássák, ez a ma-
gyar kutyafajta is lehet egy 
nagyon jó háziállat társas- és 

kertesházban egyaránt. To-
vábbá nagyon okosak és in-
telligensek, ezt szeretnénk 
terjeszteni. Másrészt szeret-
nénk a szakmai szempontokat 
figyelembe véve a puli külső és 
belső tulajdonságait megőriz-
ni az utókornak – részletezte 
Árminiczki János, a klub el-
nöke.

Összesen mintegy 70 kutyát 
neveztek, tartók és tenyésztők 
egyaránt részt vettek a kiál-
lításon. Antal Ferenc 25 éve 
tenyészt pulikutyát. Elmond-
ta: az országban évente mint-
egy háromszáz kölyköt törzs-
könyveznek, emellett több 
ezer pulijellegű kutya születik 
enélkül. Kiemelte továbbá, 
hogy a fajta már több száz 
éve az ember társa, így örök-
ségünk részét képzi, amit fent 
kell tartani. – Nagy felelősség 
van a Magyar Puli Klubon, 

hogy megmentse és fenntart-
sa őket, természetesen rajtunk 
tenyésztőkön még nagyobb a 
felelősség, hogy olyan minő-
ségben és egészségi állapotban 
tartsuk a kutyákat, hogy a fajta 
következő ezer évet is megél-
je – foglalta össze. A tenyésztő 
hozzátette: tíz olyan eb is in-
dult a ringben, ami az ő tenyé-
szetéből származik.

A kutyaszépségversenyen 
korcsoportonként és színen-
ként sorakoztak a pulik. Négy 
színtípust különböztetnek 
meg, fehéret, feketét, szür-
két és maszkos fakót. Molnár 
Zsolt nemzetközi küllembíró 
alaposan szemügyre vette a 
négylábúakat, megvizsgálta fo-
gazatukat, szőrzetüket, kiállá-
sukat és járásukat is. Elmond-

ta, hogy a pontozás standard 
alapján történik, azt vizsgálják 
az egyedek mennyire felelnek 
meg ennek. – Ma 68 puliból 
álló csapat gyűlt össze, külön 
örülök, hogy magyar fajtá-
ból ilyen sok résztvevő jött el. 
Nagyon jó minőségű a felho-
zatal, nem emlékszem mikor 
volt utoljára olyan kiállításom, 
hogy csak kitűnő minősítést 
adtam – tette hozzá.

Az eseményen kiválasz-
tották a klubgyőztes ebeket, 
valamint a legszebb kutyá-
kat. Utóbbit fehér puli kate-
góriában Lencsének ítélték, 
aki a nemrégiben a Genfben 
megrendezett Kutya Világ-
kiállításon világgyőztes és 
fajtagyőztes címet szerzett. 
Tenyésztője, Bátor Zsuzsa el-
mondta, habár sok megméret-
tetésen vesznek részt, a klub-
kiállításokat szereti leginkább. 
– Itt tényleg nagyon sok puli 
összegyűlik, és az ember nem-
csak a saját állományát mutat-
ja meg, hanem a többiekkel is 

találkozik. Ilyen alkalmakon 
lehet még szemezgetni, hogy 
kivel szeretnénk fedeztetni, de 
ami a legfontosabb, hogy ba-
rátokkal találkozunk és újakat 
szerzünk – részletezte.

A kiállítással egyidőben 
tenyészszemlét tartottak, a 
folyamat során állapítják meg, 
hogy mely egyedek alkalma-
sak tenyésztésre. Itt Hudák 
Péter küllembíró szakmai 
szempontok alapján nézte a 
megjelent kutyákat. A láto-
gatóknak pedig Puli Truckkal 
készültek, ahol frissítők mel-
lett olyan különlegességeket 
lehetett kapni, mint a bivaly- 
és szamárburger, valamint 
ribizlibor. A rendezvény nép-
szerű volt, sokan mentek ki a 
Kossuth térre, hogy megnéz-
zék a kiállított pulikat.

Varga Dorottya

Vidám alkotások a GrassalkovichbanPulikkal telt meg a Kossuth tér

A program két fő célkitűzéssel indult útjára, az első, hogy 
összehozza a város kreatív közösségét és elősegítse a művé-
szetek iránti érdeklődést, a másik pedig a kultúra támogatása 
volt - hangsúlyozta Tompa Z. Mihály, az intézmény vezetője, 
aki a program szervezője is.

A nagyközönség előtt 
is megnyitotta kapu-
it a „Miénk itt a ga-

léria” kiállítása a DALI-ban. 
A kulturális eseményre bárki 
jelentkezhetett, aki szerette 
volna bemutatni alkotásait a 
nyilvánosságnak. Az érdek-
lődők elé tárt művek között 
voltak gobelin-ek, festmé-
nyek, és megannyi különle-
ges formát és színt megje-
lenítő alkotások. Kelemen 
Józsefné szelektív hulladék-
ból készít tárgyakat. Ahogy 
mondta, az alkotások fonott 
papírvesszőkből állnak, ame-
lyeknek az előállítása bonyo-
lult folyamat. – Akárhogy 
nem lehet szakítani a papírt, 
mert annak is van egy szál-
iránya, mint a ruhának. Va-
lamint arra is figyelni kell, 
hogy többféle papírt sem 
lehet együtt használni, mert 
az egyik puhább, a másik ke-
ményebb. Tehát mindig egy-
fajta újságból kell dolgozni 
– részletezte.   

Az alkotók között a legfia-
talabb jelentkező 3 éves, a leg-
idősebb pedig nyugdíjas volt. 
Összesen 20 alkotó jelentke-
zett a programba. A legtöb-
ben Hatvanból neveztek, de 
Ecsédről, és Zagyvaszántóról 

is érkeztek munkák – hangsú-
lyozta Tompa Z. Mihály az in-
tézmény vezetője. – Az volt a 
célunk, hogy előcsalogassuk a 
rejtett alkotókat. Tárulkozza-
nak ki, mutassák meg az alko-
tásaikat, hiszen valószínűleg 
eddig nem volt lehetőségük 
bemutatkozni a publikumnak. 
Itt most bemutatkozhatnak, 
lemérhetik a reakciókat, és ha 
késztetést éreznek, akkor egy 
önálló kiállítás keretén belül 
is kiállítjuk majd a műveiket a 
DALI-ban – mondta.     

Tompa Z. Mihály elmond-
ta azt is, hogy az érdeklődők 
olyan alkotásokkal is találkoz-
hatnak majd, amelyek tükrö-
zik Hatvan sokszínűségét és 
gazdag kulturális örökségét.

Ez a kiállítás kiváló alkalom 
arra, hogy megpezsdüljön a 
közélet, és a hatvaniak bekap-
csolódjanak a város életébe – 
mutatott rá Szinyei András al-
polgármester. - Sokan elhozták 
azt, amivel otthon hobbiból, 
szórakozásból foglalkoznak, 
mert éreztek magukban any-
nyi tehetséget, hogy a nagyobb 
nyilvánosságnak is megmutas-
sák az alkotásaikat. Most pe-
dig itt vagyunk, és öröm látni 
a boldog alkotókat. Rendkívül 
szép dolgokat láttunk és tár-
tunk a hatvaniak elé. Nagyon 
örülök, hogy itt vagyok és 
ennek a programnak a sikerét 
egyértelműen pozitívnak íté-
lem meg – fogalmazott. 

A szervezők szeretnék, ha 
hagyomány válna a kezdemé-
nyezésből, ezért kellő jelent-
kező esetén egy évben akár 
két alkalommal is megrendez-
nék az eseményt.

Szeniczey Csaba

Miénk itt a tér – Dali
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Interaktív programok és koncertek 
is voltak a vadász-gyereknapon
Vadász-gyereknapot tartot-
tak a vadászati múzeumban. 
Az eseményen interaktív 
programokkal, játékokkal, is-
meretterjesztő előadásokkal, 
vadászkutya- és madársuli 
bemutatóval is várták a csa-
ládokat. A programot azzal a 
céllal valósították meg, hogy 
a látogatók jobban megis-
merjék a vadászat kultúráját 
és hagyományait.

Gyerekzsivajjal telt 
meg a Széchenyi 
Zsigmond Kárpát-

medencei Magyar Vadászati 
Múzeum. A vadász-gyerek-
napra interaktív programok-
kal és előadásokkal készültek 
a családoknak. A kicsik talál-
kozhattak olyan madarakkal, 
mint a macskabagoly, vándor-
sólyom, arapapagáj, a bátrab-
bak pedig meg is etethették 
és simogathatták ezeket. – A 
madarak nagyon tetszettek, a 
bagoly volt a kedvencem, az 
arapapagájt meg is etettem. 
A kovácsmesterséget próbál-
tam még ki, nagyon tetszik 
a program – mondta Musai 
Luca Partícia.

Több egyesület is kitelepült 
a rendezvényre, a Vadonleső 
standjánál például az érdek-
lődők többet megtudhattak 
az év emlőséről, a vakond-
ról. A Bükki Nemzeti Park 
Igazgatóság asztalánál pedig 
a gyerekek játékbékát ment-
hettek, egy fatáblán denevé-
rek orrát egyensúlyozhatták 
a helyére, továbbá a bagoly 
ládában tapogatózva felfe-
dezhették a park terméseit. 
– Szeretnénk megmutatni a 
Bükki Nemzeti Park Igazga-
tóság természeti értékeit, nö-
vény- és állatvilágát. Memó-
riajátékban, kirakósjátékban 
tudják ezeket a gyerekek 

megismerni. Ezzel a termé-
szetvédelemhez tudunk hoz-
zájárulni, hogy a jövőben a 
következő generáció ügyeljen 
erre – részletezte Bíró Tibor, 
oktatási referens.

Volt csillámtetoválás, arc-
festés, ugrálóvár, a kovács-
műhelynél a gyerekek elké-
szíthették saját nyakláncukat, 
egy külön elkerített részen 
pedig lovagolni is lehetett. A 
programok között szerepelt 
még állatsimogató, vadászku-
tya- és madársuli bemutató, 
valamint dog dancing, ahol 
Juhász Anikó táncos pro-
dukciót tartott négylábúival. 
Kézművesek is kitelepültek az 

eseményre, asztalaiknál a töb-
bi között levendulából készült 
illatpárnát, kőből faragott ál-
latokat, fa játékokat, babákat, 
agancsból készült tárgyakat 
lehetett kapni.

Lakatos Anna, a múzeum 
igazgatóhelyettese azt mond-
ta, hogy sokan érdeklődtek az 
esemény iránt, mely azzal a 
céllal valósult meg, hogy kö-
zelebb hozza az emberekhez 
a vadászat hagyományait és 
kultúráját. – Szerintem fan-
tasztikus volt ez a mai nap, az 
volt a célunk, hogy a hozzánk 
látogatók a vadászatról egy 
picit több pozitív impulzust 
kapjanak, ez úgy gondolom 
sikerült. A regisztrált látoga-
tók száma több mint 800 fő 
volt, úgyhogy nagyon külön-
leges nap ez a múzeum életé-
ben – foglalta össze.

A gyereknapon több kon-
cert is volt, felléptek a Nagy-
marosi Ütősök, az egésznapos 
rendezvényt pedig a Csimota 
Zenekar előadása zárta. Az 
együttes a gyerekeket is be-
vonta a zenélésbe, így közö-
sen énekeltek és csörgőztek.

Varga Dorottya

A Magyar Rákellenes Liga 
Hatvani Alapszervezete és 
a Segítő Szolgálat célja az 
volt, hogy az eseménnyel fel-
hívják a figyelmet az egész-
séges életmód és a sportolás 
fontosságára.

MMár 10. alkalom-
mal szervezte meg 
a sporteseményt 

a Magyar Rákellenes Liga 
Hatvani Alapszervezete és a 
Segítő Szolgálat, amit most is 
a Hatvani Markovits Kálmán 
Városi Uszodában rendeztek 
meg – mondta a Magyar Rák-
ellenes Liga elnöke. Rozványi 
Balázs örömét fejezte ki, hogy 
a mostani megmérettetés-
re összesen hét településről 

érkeztek résztvevők. – A da-
ganatos betegségek esetében, 
és sok más betegség esetében 
is óriási szerepe van a meg-
előzésben és a rehabilitáció-
ban is a mozgásnak. Minden 
versenyző kapott oklevelet a 
részvételről, valamint külön 
elismerésben részesültek a 
legjobb eredményeket elérő 
sportolók is. A nők öt korosz-
tályban indultak; első helye-
zést ért el: Kiss Renáta, Kont-
ra Marietta, Szőke Andrea, 
Hajdúné Valéria, és Safranka 
Sándorné. A férfiak három 
korosztályban versenyeztek; 
első helyen végzett: Dányi Ti-
bor, Balázs Miklós, és Birinyi 
Ferenc.

Szeniczey Csaba

Úszóversenyt tartott
a rákellenes liga
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Márkus Norbert mindig 
tudta, hogy ő fogja to-
vább vinni a családi au-

tószerviz és bontó vállalkozást, így 
a DISZI-be ment, hogy autósze-
relőnek tanuljon. Már egész kicsi 
korában találkozott a roncsderbi 
világával, édesapja, Márkus Tibor 
ugyanis először gépjárművet épí-
tett egy közeli ismerősének, majd 
ő maga is elkezdett versenyez-
ni. – Tisztán emlékszem, hogy a 
nagyszüleimnél nyaraltam, amikor 
megláttam édesapámat egy autó-
versenyen a tévében, azt hittem, 
káprázik a szemem – mondja, hoz-
zátéve, hogy akkor fogalmazódott 
meg benne, egyszer ő is ott szere-
pel majd. Márkus Tibor tehetségé-
re felfigyeltek a franciák, így egyre 
több nemzetközi roncsderbi ver-
senyre hívták, majd 1992-ban úgy 
döntött, hogy szeretné megismer-
tetni ezt az autósportot a hatvani-
akkal. Ekkor még csak bemutatót 
szerveztek barátaival a városban, 
a következő évben azonban már 
összegyűlt annyi autó, hogy ver-
senyt indítsanak. Márkus Tibor 
2000-ben megalapította az Újsze-
rű Technikai Sportok Egyesületét, 
így az FISMO-tól megkapták a jo-
gokat, hogy a nemzetközi futamok 

mellett Európa-bajnokságot szer-
vezzenek. Ez a licenc Magyaror-
szágon egyedülálló. Így kezdődött 
a Hatvani Roncsderby története.

Márkus Norbert úgy fogal-
maz, hogy mozgalmas gyerekkora 
volt. Szüleivel rendszeresen jártak 
versenyekre Franciaországba és 
Németországba, a pálya széléről 
lenyűgözve figyelte a speciálisan 
megépített autókat és a pilóták 
rutinját. Kipróbálta a gokartot, 
és egy nyári motocross felkészítő 
tanfolyamot is elvégzett külföl-
dön. Minden érdekelte, aminek 
motorja és kerekei vannak, legin-
kább azonban a roncsderbizés fog-
ta meg. Amikor tizenhét évesen 
végre megszerezte jogosítványát, 
szülei egy veleszületett betegség 
miatt nem engedték versenyezni. 
– Csalódott voltam, mert mindig 
arra készültem, hogy egyszer majd 
kemény munkával én is olyan si-
kereket érek el, mint azok, akiket 
a rodeókon ünnepelnek – foglalja 
össze. Erre azonban nem kellett 
sokat várnia, 2007-ben ő lett az 
ÚTSE elnöke, és abban az évben 
betegsége ellenére, saját felelős-
ségre bevállalta, hogy rajtvonalhoz 
áll. – Félelemmel vegyítve vártam 
az első megmérettetést, rendkí-

vül izgatott voltam, de motivált a 
győzelem. Minden futamot meg-
nyertem, amin indultam, és az év 
versenyzője lettem, a következő 
szezonban pedig legyőztem az Eu-
rópa-bajnokot, Andreas Reißlet, 
erre vagyok a legbüszkébb – rész-
letezi. Szerinte a roncsderbi olyan, 
mint egy hatalmas társasjáték, is-
mernie kell az ellenfelek techni-
káit, és úgy taktikázni, hogy minél 
nagyobb előnyt szerezzen.

Az elnökséggel a roncsderbik 
szervezéséért ő lett a felelős, ami 
kifejezetten érdekelte, kihívásként 
élte meg. Márkus Norbert már az 
első alkalommal azon gondolko-
zott milyen újításokat lehet beve-
zetni, amivel még izgalmasabbá és 
látványosabbá lehet tenni a showt 
a nézőknek. Így például két domb 
került a pálya közepére, ezáltal 
nyolcas formát rajzolva is elkezd-
tek mérkőzni a nevezők, és olyan 
új futamot is kitalált, mint a Hat-
van Bajnoka. Mindezek mellett a 
pontozási rendszeren is változtat-
tak, ugyanis a nemzetközi bíróstáb 
szigorú szabályok szerint értékel a 
derbiken. Azt mondja a mai napig 
az a célja, hogy akik ellátogatnak 
a rendezvényre, akár szurkolóként 
vagy versenyzőként, azt az élményt 
kapják, amit ő élt át gyermekként 
külföldi összecsapásokon.

Idén jubileumot ünnepelt a 
Roncsderby EB Hatvan, ez volt a 
harmincadik alkalom, hogy roncs-
autókkal, versenyzőkkel, szurko-

lókkal és nézőkkel telt meg a Gelbe 
Löven Aréna. A háromnapos ren-
dezvény alatt mintegy 70 pilóta 
állt rajtvonalhoz, ahol gyorsasági 
és ütközéses futamokon egyaránt 
bizonyíthattak. Márkus Norbert 
úgy gondolja ebben az évben is 
változatos és izgalmas pillanato-
kat élhetett át minden résztvevő. 
– Nem volt még példa arra, hogy 
egy versenyszámban döntetlen 
legyen az eredmény. Most ez tör-
tént, a bírók nem tudtak határozni, 
így a Hatvan Bajnoka címért újra 
rajtvonalhoz kellett állnia a két 
legjobb versenyzőnek, ami nagyon 
izgalmas volt – részletezi. Kiemeli, 
hosszú évtizedek kitartó munkájá-
nak eredménye az, hogy a hatvani 
rendezvény így kinőtte magát. Ez 
idő alatt nemzetiségtől függetlenül 
olyan baráti társaságok és kapcso-
latok jöttek létre, amik nemcsak a 
verseny idejére szólnak.

Márkus Norbertnek több hobbi-
ja van, sokan nem tudják róla, hogy 
szenvedélye a főzés. Gyakran várja 
feleségét és gyermekeit vacsorával, 
és a baráti összejövetelekre is szí-
vesen készíti el a fogásokat. Csa-
ládjával vagy a roncsderbis csapat-
tal mindig részt vesznek a városi 
főzőversenyeken, amin rendszerint 
helyezést érnek el, már több mint 
harminc, a megmérettetésen nyert 
fakanala van. Volt olyan év, hogy 
minden kategóriában elindultak, 
amiket meg is nyertek. A verseny 
egyik zsűritagja, Kerekes Sándor 

séf egyszer meghívta őket a buda-
pesti Szürkemarha Vigadalomra, 
ahol Wellington-bélszínt tálaltak. 
– Igazán megnyugtató tevékeny-
ség a főzés, emellett a kreativitáso-
mat is kiélhetem közben. Másrészt 
pedig öröm nézni milyen jóízűen 
eszik a szeretteim, amit készítet-
tem – mondja. Ha pedig kikap-
csolódásról van szó, gyerekkora 
óta játszik, a teljesség igénye nél-
kül Nintendoval és Xboxszal, de 
még kvarcjátéka is van. Nemcsak 
nyomkodni szereti ezeket az esz-
közöket, építi is. Van flippere, amit 
évek óta bütyköl, leköti a tervezés 
folyamata, mi hogyan fog majd 
működni a gépen. Feleségével 
szeretnek koncertekre járni, Ma-
donna, ACDC, Red Hot Chilli 
Peppers, Metallica, ez csak egy pár 
előadó, akinek a fellépésén ott vol-
tak. Gabriellával már huszonöt éve 
alkotnak egy párt, Márkus Nor-
bert hangsúlyozza, hogy nagyon 
hálás azért, amiért mindenben 
társa és támogatja őt. Három gyer-
mekük született, Roni, Korina és 
Levin. Családjával a melegebb hó-
napokat tardi nyaralójukban töltik, 
gyakran kirándulnak, amikor ott 
vannak. Legutóbb meglátogatták 
a nyíregyházi állatkertet és a Lego 
gyárat is. Márkus Norbert kiemeli 
továbbá, hogy nagyon sok szép kö-
zös emlék köti össze szeretteivel, 
és jó érzéssel tölti el, hogy bármi-
ben számíthat rájuk.

Varga Dorottya

A roncsderbis csapat egy nagy család, 
ami nem ismer országhatárokat
Hosszú évek óta a hatvani roncsderbi főszervezője Márkus Norbert, akinek 
már gyerekkorában sem volt kérdéses, hogy édesapja nyomdokaiba lép-
ve autószerelő lesz, és a rendezvény szervezését is átveszi tőle. Az Újszerű 
Technikai Sportok Egyesületének elnöke idén szervezte a harmincadik, ju-
bileumi Roncsderby EB-t Hatvanban.
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PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
FELSŐOKTATÁSI INTÉZMÉNYBEN TANULÓK 

ÖSZTÖNDÍJJAL TÖRTÉNŐ TÁMOGATÁSÁHOZ
Hatvan Város Önkormányzata Képviselő-testülete a felsőoktatási intézményben ta-

nulók ösztöndíjjal történő támogatásáról szóló 43/2012. (VIII.31.) önkormányzati ren-
delete értelmében ösztöndíjat nyújt a sikeresen pályázó hatvani állandó lakóhellyel ren-
delkező felsőoktatási intézményben tanuló hallgatóknak és segíti a helyi munkaerőpiac 
szervezését.

A pályázatokat a Hatvani Polgármesteri Hivatal Szervezési Osztályához lehet be-
nyújtani, melynek határideje minden év szeptember 30. napja. 

Részletes tájékoztató, illetve a kérelemhez szükséges nyomtatvány a http://hatvan.hu/
ugyintezes/felsooktatasi-osztondij-tajekoztato/ oldalon érhető el.

KÖZMEGHALLGATÁS
Hatvan Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2023. szeptember 29-én (pénteken) 
10.00 órakor a Hatvani Polgármesteri Hivatal emeleti nagytermében (3000 Hatvan, Kos-
suth tér 2.) közmeghallgatást tart, melyre tisztelettel meghívja Hatvan város lakosságát.

2023. szeptember 26-án (kedden) 16.00 óráig lehetőségük van az állampolgároknak arra, 
hogy a közmeghallgatásra vonatkozóan önkormányzati ügyekben írásban kérdést tegye-
nek fel, amelyet a Hatvani Polgármesteri Hivatal Jegyzői Irodájához (postacím: Hatvani 
Polgármesteri Hivatal, 3000 Hatvan, Kossuth tér 2.; e-mail cím: jegyzo@hatvan.hu) lehet 
eljuttatni. Az írásban feltett kérdésre a közmeghallgatáson válaszolni kell, ha a kérdező a 
közmeghallgatáson jelen van. Amennyiben a kérdező nincs jelen a közmeghallgatáson, 
vagy a kérdés összetettsége, illetve a kivizsgálásra fordítandó idő miatt ez szükséges, úgy 
részére a közmeghallgatást követő 15 napon belül írásban érdemi választ kell adni.

A közmeghallgatáson részt venni szándékozóknak lehetőségük van továbbá arra, hogy 
2023. szeptember 28-án (csütörtökön) 16.00 óráig a Jegyzői Irodán írásban bejelentsék a 
közmeghallgatáson történő felszólalási szándékukat a fenti elérhetőségeken. A közmeg-
hallgatáson a polgármester először a felszólalási szándékukat előre bejelentőknek adja meg 
a szót a szándék bejelentésének a jegyzőhöz történt megérkezésének időrendjében, ezt 
követően a közmeghallgatáson történő jelentkezés sorrendjében.
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Az idei már a nyolcadik alka-
lom volt, hogy Hatvavanban 
megrendezték a népmese-
fesztivált. Ezúttal is a mű-
velődési ház, valamint a 
kastély kertje adott otthont 
a családoknak szóló progra-
moknak.

Iskolás csoportokkal telt 
meg a Grassalkovich Mű-
velődési Ház és díszkertje 

a Hetedhét Hatvan Népme-
sefesztivál első napján. Fellé-
pett a Szépenszóló Társulat, 
akik a Zöld Péter meséjét ad-
ták elő, ebbe a kicsiket is be-
vonták. Zámborszky Eszter, a 
társulat mesemondója úgy fo-
galmazott: a történetek, dalok 
és hagyományaink átadásával 
lehet leginkább a gyerekek 
képzelőerejét fejleszteni. – 
Azt vallom, hogy a fantázia, 
a képzelet világa olyan erőtel-
jes eszköz az ember kezében, 
hogy azáltal képes arra, hogy 
teremteni tudjon. Akár egy 
szebb és jobb világot, akár va-
lami újat, ami lehet, hogy még 
nincs is. Ha valamit el tudunk 
képzelni a fantáziánk segítsé-
gével, akkor azt meg is tudjuk 
valósítani – részletezte.

A díszkertben felállított 
mesejurtával, kézműves fog-
lalkozásokkal és népi játé-
kokkal várták a gyerekeket. 
Volt kötélhúzás, toronyépítés, 
csuhéjbabát és rózsát készít-
hettek, valamint zoknicsatán 

is részt vehettek a fiatalok. 
Széplaki Emira Viktória, a 
Hatvani Kodály Zoltán Ér-
tékközvetítő és Képesség-
fejlesztő Általános Iskolából 
érkezett osztálytársaival. Azt 
mondta, hogy minden játékot 
kipróbált. – Nagyon jól érzem 
magam, előszőr azt gondol-
tam, hogy csak meg kell nézni 
egy műsort, utána itt leszünk 
pár órát. Amikor ovis voltam 

eljöttünk ide, sejtettem, hogy 
fogunk csinálni valamit, de 
nem gondoltam, hogy ennyi 
mindent – mondta.

Pintér Zsolt, a Csürdöngölő 
Kulturális Egyesület elnöke 
elmondta: ez már a nyolca-
dik alkalom, hogy megszer-
vezték az eseményt, melynek 
célja, hogy népszerűsítsék a 
mesemondást és a népmesét. 
A rendezvény minden évben 
egy adott téma köré épül, idén 
a gyógyítók, jósnők, kuruzslók 
és boszorkányok vannak a kö-
zéppontban. 

Az esemény zárásaként pe-
dig egy családi nappal készül-
tek a szervezők a gyerekeknek 
és szüleiknek egyaránt. A 

kastély kertjében állatokkal és 
hüllőkkel is találkozhattak az 
érdeklődők, mindezek mel-
lett élőszavas mesemondást 
is halhattak a látogatók és 

jurtákat is láthattak. Továbbá 
népi, fából készült játékokat 
is kipróbálhattak a legkiseb-
bek. Hordón húzták magukat, 
gólyalábon sétáltak, valamint 

a kézműves foglalkozáshoz is 
sokan csatlakoztak. Népszerű 
volt a hagyományőrző moso-
da is, ahol kézzel dörzsölve 
tisztították a ruhákat a gye-
rekek.

Kántor Szilvia, a Hetedhét 
Hatvan Népmesefesztivál 
egyik szervezője elmondta, 
hogy minden évben nagyon 
közkedvelt a rendezvény, a 
programokat pedig igyekez-
tek úgy összeállítani, hogy 
mindenki megtalálja a szá-
mára legérdekesebbet. – A 
célunk, hogy bemutathassuk 
a magyar népmesék világának 
gazdagságát, valamint a kap-
csolódó népművészeti ágakat 
is közelebb hozzuk az embe-
rekhez. Azt tapasztaljuk, hogy 
a családok nagyon nyitottak, 
minden évben lelkesen jön-
nek hozzánk – emelte ki.

A Grassalkovich Művelő-
dési Ház udvarán is folyama-
tos volt a nyüzsgés, a színpa-
don sorra váltották egymást 
az előadók, volt bábszínház, 
néptánc bemutató, valamint 
koncert is.

Varga Dorottya

Mesés fesztivál a város közepén



14 PROGRAMAJÁNLÓ 2023. SZEPTEMBER KÖZÉRDEKŰ–HIRDETÉS 152023. SZEPTEMBER

Hatvan Város Önkormányzatának lapja
                     XIII. évfolyam 9. szám – 2023. szeptember

Kiadja: Hatvan Város Önkormányzatának megbízásából 
a HATVANI MÉDIA és Rendezvényszervező Nonprofit Közhasznú Kft.

Felelős kiadó és szerkesztőség: HATVANI MÉDIA és Rendezvényszervező Nonprofit Közhasznú Kft. 
3000 Hatvan, Madách Imre utca 12. e-mail: info@mediahatvan.hu 

Felelős szerkesztő: Szűcs Péter. Munkatársak: Albert Péter, Csordás Judit, Rácz-Szénási Réka, 
Rimán Alexandra, Szeniczey Csaba, Varga Dorottya   

Hirdetésfelvétel: 06 30 724 0563.
Nyomdai munkálatok: EDS Zrínyi Zrt. 2600 Vác, Nádas utca 8.

Felelős vezető: Csontos Csilla vezérigazgató
Terjeszti: HATVANI MÉDIA és Rendezvényszervező Nonprofit Közhasznú Kft.

Megjelenik havonta 10.000 példányban, ingyenesen terjesztve Hatvan városban.
Az újságban megjelent hirdetések tartalmáért felelősséget nem vállalunk!

ISSN szám: 1588-5038
Együttműködő partnereink: www.hatvanihirlap.hu, Hatvan TV, Tourinform Iroda Hatvan

Elkezdődött a tanév, 
így a Heves Vármegyei 
Rendőr-főkapitányság 
kollégái és a hatvani 
közterület-felügyelők 
idén szeptemberben is 
segítik a közlekedést az 
oktatási intézmények 
környékén. 

Tomcsányi And-
rea, rendőr őr-
nagy elmondta: 

a tanítási idő elején és 
végén is jelen vannak a 
forgalmas gyalogos-át-
kelőhelyeknél.– Fontos, 
hogy a gépjárműveze-
tők az iskolák környé-
kén sokkal nagyobb 
odafigyeléssel vegyenek 
részt a közlekedésbe.  
Mindezek mellett a 
megnövekedett forga-
lom miatt ajánlott, hogy 
a gyalogosok átkelés 
során győződjenek meg 
mindig arról, hogy az 
elsőbbséget megkap-
ták-e – emelte ki.

Hozzátette, hogy 
az autóval közlekedők 
használják a passzív 
biztonsági eszközöket. 
A biciklivel érkezőknek 
pedig a kijelölt gyalogos 
átkelőhelyek előtt, a ke-
rékpárról le kell szállni, 
és át kell tolni a zeb-
rán, amennyiben nincs 
kerékpáros átvezetés. 
Ebben az időszakban 
nagy szerepe van a szü-
lői példamutatásnak és 
a helyes közlekedésre 
nevelésnek, ugyanis a 
gyermekekben is tuda-
tosítani kell, hogy az 
otthon és az iskola kö-
zötti útszakaszon ho-
gyan kell szabályosan 
közlekedni.

Rimán Alexandra

Rendőrök 
segítik 
a közlekedést 
az oktatási 
intézmények 
előtt

Felhívás 
a földhasználók, 
ingatlantulajdonosok részére
Az élelmiszerláncról és hatósági felügyeletéről szóló 2008. évi 
XLVI. törvény részletes szabályozást ad a parlagfű elleni hatékony 
védekezés kérdéskörében. A törvény értelmében a földhasználó 
egész évben köteles az ingatlanon a parlagfű virágbimbó kialaku-
lását megakadályozni és ezt követően ezt az állapotot a vegetáci-
ós időszak végéig folyamatosan fenntartani. Ez azt jelenti, hogy a 
termelők és a földtulajdonosok egész évben kötelesek védekezni 
földterületükön a károsító gyomnövények ellen, ez nemcsak a par-
lagfűre, hanem az egyéb károsító gyomnövényekre is vonatkozik.

A tartós eredmény érdekében minden alkalmas eszközzel hosz-
szú ideig kell védekezni. A kézi gyomlálás az egyik leghatékonyabb 
módszer. Ezt a módszert csak a virágzás előtti időben ajánljuk, mert 
a nagy tömegű pollennel való találkozás egészségre gyakorolt hatá-
sa minden életkorban kedvezőtlen. A kaszálás és a kapálás további 
környezet- és költség kímélő védekezési mód. A növényeket a tö-
meges megjelenésük után, ahol lehet minél előbb tanácsos megsa-
rabolni, a talajszinten a gyökérnyaki részt elvágva elpusztítani. Ez a 
legbiztosabb módszer, mivel a növények így nem tudnak újrahajta-
ni. A vegyszeres gyomirtás esetén fontos gondosan megválasztani a 
gyomirtó szert és ügyelni kell arra is, hogy a minél fiatalabb legyen 
a gyomirtóval kezelendő növény. 

Helyszíni ellenőrzés során - amennyiben bizonyítást nyer, hogy 
a földhasználó, ingatlantulajdonos nem tett eleget a jogszabály ál-
tal előírt kötelezettségének, a parlagfű-mentesítés kikényszerítése 
érdekében belterületen a jegyző, külterületen a Heves Vármegyei 
Kormányhivatal Földhivatali Főosztály Földhivatali Osztály köz-
érdekű védekezést rendel el, melynek költségei a földhasználót ter-
helik. Emellett növényvédelmi bírság kiszabására is sor kerülhet. A 
közérdekű védekezés költségei - nem fizetése esetén - adók mód-
jára kerülnek behajtásra. 
Ezúton is felhívjuk valamennyi földhasználó és ingatlantulajdonos 
figyelmét arra, hogy az ingatlanokon rendszeresen védekezzenek a 
növényi károsítók – különösen a parlagfű – ellen, tartsák földterü-
leteiket folyamatosan gyommentes állapotban.

    dr. Kovács Éva
           jegyző

A talált dolgok tekintetében követendő eljárásról a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi 
V. törvény rendelkezik. Ha valaki feltehetően más tulajdonában lévő dolgot talál, köteles a 
talált dolgot a találástól számított 8 napon belül a dolog elvesztőjének, tulajdonosának, a 
dolog átvételére jogosult más személynek átadni, vagy - ha ez nem lehetséges - a találás helye 
szerinti illetékes települési önkormányzat jegyzőjének átadni.

A találást bejelenteni és a talált tárgyat leadni a Hatvani Polgármesteri Hivatal Ügyfél-
szolgálatán (3000 Hatvan, Kossuth tér 2.) lehet.

A talált tárgyakkal kapcsolatos általános tudnivalók, eljárási szabályok Hatvan város hi-
vatalos honlapján a hatvan.hu weboldalon (Ügyintézés/Igazgatási ügyek/Talált tárgy) meg-
találhatók.

Ezenkívül, az elvesztett és talált dolgokkal kapcsolatos további információt ügyfélfogadási 
időben - telefonon a 37/542-300/390 vagy 392 mellékeken vagy személyesen - a Hatvani 
Polgármesteri Hivatal Ügyfélszolgálatán (3000 Hatvan, Kossuth tér 2.) kérhetnek.

2023. év július hónapban leadott talált tárgyak:
- Kia típusú gépjármű indítókulcs, valamint 3 db egyéb kulcs egy kulcstartókarikán elhe-

lyezve
- Fekete színű Xiaomi Redmi típusú mobiltelefon
2023. év augusztus hónapban leadott talált tárgyak:
- Gépjármű indítókulcs (Mazda jelzéssel), valamint távirányító és két darab egyéb kulcs, 

feliratos kulcstartó egy kulcskarikán elhelyezve
- Xiaomi Redmi típusú mobiltelefon (kék színű hátlappal)

TALÁLT TÁRGYAK: MI A TEENDŐ?
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